

World Meteorological Organization Organisation météorologique mondiale

Secrétariat

7 bis, avenue de la Paix – Case postale 2300 – CH 1211 Genève 2 – Suisse Tél.: +41 (0) 22 730 8111 – Fax: +41 (0) 22 730 81 81

wmo@wmo.int – www.wmo.int

Weather • Climate • Water Temps • Climat • Eau

جنيف، 19 أيلول/ سبتمبر 2014

الرسالة رقم: DRA-AP/RAII-RECO

عدد المرفقات: 3 (متوافرة بالإنكليزية فقط)

الموضوع: الدورة السادسة للمؤتمر الإقليمي بشأن إدارة المرافق الوطنية للأرصاد الجوية والهيدرولوجيا (NMHSs) في الاتحاد الإقليمي الثاني (آسيا)، الدوحة، قطر، 2-4 كانون الأول/ ديسمبر 2014

الإجراء المطلوب: استيفاء استمارة الترشيح وإعادتها إلى أمانة المنظمة (WMO) في موعد غايته 25 تشرين الأول/ أكتوبر 2014 على الأفضل

تحية طيبة وبعد،

يسرني أن أبلغكم أنه بناء على دعوة كريمة من حكومة قطر، ستُعقد الدورة السادسة للمؤتمر الإقليمي بشأن إدارة المرافق الوطنية للأرصاد الجوية والهيدرولوجيا (NMHSs) في الاتحاد الإقليمي الثاني (آسيا) في الدوحة، قطر، في الفترة من 2 إلى 4 كانون الأول/ ديسمبر 2014. والغرض من هذا المؤتمر الإقليمي هو إتاحة منتدى لمديري وكبار مسؤولي المرافق الوطنية للأرصاد الجوية والهيدرولوجيا (NMHSs) لتبادل الآراء بشأن التحديات والمسائل الناشئة التي يواجهها الأعضاء، وتحديد الأولويات الإقليمية المقبلة لتحسين خدمات الطقس والمناخ والماء من أجل تحقيق التنمية المستدامة في آسيا.

وستجري أعمال المؤتمر بالإنكليزية. وسيعتمد المؤتمر على أسلوب العروض التي يقدمها مديرو المرافق الوطنية (NMHSs)، ورؤساء الأفرقة العاملة التابعة للاتحاد الإقليمي الثاني، والفرق المعنية بالتنفيذ والتنسيق، وتعقبها مناقشات تفاعلية بمساعدة الميسرين. وفي هذا الصدد، يُتوقع من الحاضرين أن يشاركوا بنشاط في المناقشات.

وسيناقش المؤتمر، في جملة أمور، المواضيع الواردة في المرفق الأول ـ المذكرة المفاهيمية. وسينشر البرنامج المؤقت المشروح للمؤتمر، إلى جانب خطة عمله، على الموقع الشبكي للمنظمة (WMO): http://www.wmo.int/pages/prog/dra/rap/meetingsRAII.php

ونظراً إلى الموارد المحدودة المخصصة لتنظيم هذا المؤتمر، يؤمل أن تتحمل حكومتكم النفقات المرتبطة بمشاركة مرشحها (مرشحيها). ولكن إذا تعذر هذا الأمر، فإن المنظمة (WMO) مستعدة النظر، في حدود الموارد المودودة المتوافرة، في إمكانية تغطية تكلفة السفر و/أو مخصصات المعيشة اليومية خلال فترة المؤتمر لمشارك واحد من مرفقكم. وستمنح المنظمة (WMO) الأولوية في تقديم المساعدة المالية للمشاركين من أقل البلدان نموأ (LDCs) والدول الجزرية الصغيرة النامية (SIDS).

وتجدر الإشارة إلى ما يلي: "بالنسبة إلى الأشخاص غير العاملين في المنظمة والمسموح لهم بالسفر على نفقة المنظمة و/أو تلقي بدل إعاشة يومي، تتحمل المنظمة مسؤولية محدودة عن التعويضات في حالة الوفاة أو المرض أو الإصابة نتيجة حضور الاجتماعات أو أداء خدمات نيابة عن المنظمة. وعليه يبقى هؤلاء الأشخاص مسؤولين كلياً عن أية مصاريف مرتبطة بأحداث لا يمكن عزوها إلى حضور الاجتماعات أو أداء خدمات نيابة عن المنظمة، ومسؤولين عن القيام بالترتيبات اللازمة للتأمين على الحياة والصحة وغير ذلك من أشكال التأمين حسبما يرونه مناسباً."

وعليه، يرجى إعادة استمارة الترشيح المرفقة (المرفق الثاني) بعد استيفائها على النحو الواجب، وإبلاغ أمانة المنظمة (WMO) بقراركم في أقرب وقت ممكن، في موعد يفضًل ألا يتجاوز 25 تشرين الأول/ أكتوبر 2014.

ويتضمن المرفق الثالث مذكرة معلومات لفائدة المشاركين. ويوصى بشدة بإجراء حجوزات الفنادق في أقرب وقت ممكن.

وإنني لأتطلع إلى مشاركة مرفقكم في هذا المؤتمر الهام.

وتفضلوا بقبول فائق الاحترام،

(م. جارو) الأمين العام

WORLD METEOROLOGICAL ORGANIZATION

DRA-AP/RA II-RECO, ANNEX I

CONCEPT NOTE

The Sixth Session of Regional Conference on Management of National Meteorological and Hydrological Services (NMHSs) in Regional Association II (Asia) (Doha, Qatar, 2 – 4 December 2014)

Multi-Hazard Early Warning System for Disaster Risk Management and Aviation Safety

1. BACKGROUND

The Regional Conference on Management of National Meteorological and Hydrological Services (NMHSs) in Regional Association II (Asia) (RA II RECO) is organized once during each WMO financial period. RA II RECO brings together Directors and/or senior officials of the National Meteorological and Hydrological Services in RA II in a regional forum, with an ultimate aim to discuss emerging issues and challenges, and identify priorities and means for improvement of management and operations of NMHSs.

The sixth session of Regional Conference in RA II (RA II RECO-6) will be held in Doha, Qatar, from 2 to 4 December 2014. While focusing on on-going and emerging issues and challenges facing NMHSs in Region II especially those in the developing countries and Least Developed Countries (LDCs), RA II RECO-6 will place more emphasis on future priorities to improve weather, climate and water services for sustainable development in Asia.

The purpose of the RA II RECO-6 is to help NMHSs discuss issues and challenges and identify future priorities with a special focus on multi-hazard early warning system for disaster risk reduction and the aeronautical meteorological services enhancements in conjunction with upgrading of service delivery capability.

2. SPECIFIC OBJECTIVE

The specific objective of the RA II RECO-6 is to identify issues and challenges, and future priorities in Region II during the next intersessional period for contributions to WMO Strategic Operation Plan (SOP) 2016-2019. In order to achieve the specific objective, the provisional programme is organized in the following areas:

- (a) Session 1: RA II Future Priorities;
- (b) Session 2: Institutional Challenges;
- (c) Session 3: RA II Implementation of WMO Priorities;
- (d) Session 4: Partnership and Regional Cooperation;
- (e) Session 5: Discussion on the Regional Challenges and Future Priorities in RA II; and
- (f) Session 6: Recommendations

3. EXPECTED OUTCOMES

Expected outcomes of RA II RECO-6 are contributions to better weather, climate and water services in the Region and also to the development of RA II SOP 2016-2019, in conjunction with upgrading of service delivery capability through identifying current challenges and future priorities.

4. EXPECTED PARTICIPANTS

Participants for RA II RECO-6 include Directors and/or senior officials from NMHSs or equivalent national institutions in Region II, WMO Secretariat staff, Chairpersons of RA II Working Groups (WGs) and Implementation and Coordination Teams (ICTs) and the president and the vice president of RA II. The WG/ICT Chairpersons, the president and the vice president of RA II are expected to facilitate the sessions of RA II RECO-6.

WORLD METEOROLOGICAL ORGANIZATION

DRA-AP/RA II-RECO, ANNEX III

The Sixth Session of Regional Conference on Management of National Meteorological and Hydrological Services (NMHSs) in Regional Association II (Asia) (Doha, Qatar, 2 - 4 December 2014)

<u>Information Note for Participants</u>

Venue and duration of the Conference

The sixth session of Regional Conference (RECO-6) in RA II will be held at **Marriot Marquis** City Center Hotel Doha from Tuesday, 2 December to Thursday, 4 December 2014. The Meeting will start at 09h30 on 2 December 2014.

Registration of participants

Registration for the meeting will take place at the registration desk in the venue from 09h00 on 2 December 2014.

Language

The Conference will be conducted in English.

Computer facilities

An Internet corner will be provided to delegates. In addition, the meeting room will be equipped with Wi-Fi access.

Entry requirements

All participants requiring a visa to enter Qatar should apply for their visa directly from the Embassy or Consulate-General of the Qatar in their country, or a designated country in cases where no Qatar Embassy or Consulate is available in their own country. Visa will be arranged upon request from the participants. Please send passport copies to local coordinator.

Arrival and Transport Arrangements

Transport will be provided free of charge from the airport to the hotels. You are kindly requested to notify the host country at early in advance of any changes in your flight schedule.

Accommodation

Participants are advised to make their own accommodation bookings well in advance, preferably at Marriot Marquis City Center Hotel Doha (http://www.marriott.com/hotels/travel/dohmq-marriott-marquis-city-center-hotel-doha/). When booking, you must provide details of your credit card for guarantee (type and No., name, expiry date).

Further information

For any further information, please contact the WMO Secretariat or the Local Coordinator at the following address:

WMO Focal Point

Dr Chung Kyu Park

Director, Regional Office for Asia and the South-West Pacific

Email: cpark@wmo.int

Telephone: +41 22 730 8252 Fax: +41 22 730 8118

Local Coordinator

Mr R. Monikumar

Meteorology Expert Consultant, Qatar Meteorology Department Email: Monikumar.r@gmail.com, Moni.kumar@caa.gov.qa Telephone: +974 44557072 (telephone), +974 66812409 (mobile)

Appendices: 2